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Protokół Nr XXII/2021 

z posiedzenia XXII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 
w dniu 28 grudnia 2021 roku 

 
Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Fabianki. 
Rozpoczęły się o godz. 17.00 i trwały do godz. 18.50. Uczestniczyli w nich radni według 
załączonej listy obecności, Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy, Prezes 
PGK spółka zo.o., Pełnomocnik GKRPA, Kierownik RRFZ Urzędu Gminy Fabianki. 
 
Ad.1 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński- dokonał oficjalnego otwarcia XXII sesji Rady 

Gminy Fabianki i po zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są 
prawomocne z uwagi na wymagane kworum. Obecnych 14 radnych. Następnie powitał 
wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, Wójta oraz pracowników 
Urzędu Gminy.  

 
Ad.2 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński-  –zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad XXII sesji.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących 
się” przyjęła porządek XXII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

„ 1. Otwarcie XXII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zatwierdzenie porządku sesji. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) w sprawie zmian do budżetu gminy na 2021 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 – 2029, 

3) wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia z Gminą Miastem Włocławek, Powiatem      Włocławskim oraz 

gminami wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat i tryb ich pobierania, 

5)  przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Fabianki, 

6) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 

2022 r. 

4. Sprawy różne 

5.  Zamknięcie obrad XXII Sesji Rady Gminy w Fabiankach.” 

 
Ad.3    
 
1) 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził dyskusję nad przedłożonym projektem 

uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2021 rok. 
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Skarbnik Gminy - przedstawiła proponowane zmiany w budżecie na 2021 rok. Zmian dokonuje się 
w związku z: przyjęciem dotacji z Ministerstwa Finansów na budowę kanalizacji, 
uzupełnieniem subwencji ogólnej w 2021r. oraz przydziałem środków z tytułu podziału 
rezerwy ogólnej w 2021r. Na wniosek Kierowników Referatów zwiększono wydatki                                
i dokonano koniecznych przeniesień między paragrafami. Zwiększono wydatki przewidziane 
na budowę dróg, zakup usług remontowych i zakup usług dla Szkoły Podstawowej                                 
w Fabiankach oraz przyjęto do budżetu środki finansowe pozyskane z tytułu wydawania 
zaświadczeń przez GOPS w ramach projektu Czyste Powietrze. Ponadto dokonano 
niezbędnych przeniesień między paragrafami w celu utrzymania prawidłowej klasyfikacji 
budżetowej.   

 
Radna Szczepańska Ewa - poprosiła o informacje jakie remonty zostaną wykonane ujęte                       

w paragrafie 851 Oświata i Wychowanie SP Fabianki? 
 
Wójt - poinformował, że przebudowaliśmy kotłownię i wszystkie środki na ten cel zostały 

wykorzystane. Pani Dyrektor szkoły wnioskowała o 7.500 zł na remont elewacji budynku 
szkoły oraz o kwotę 13.164,00 zł na zapłatę za konserwację bieżącą ogrzewania. Ceny 
materiałów i wykonania remontów bardzo wzrosły i nie wiemy ile dokładnie nas to wyniesie.   

 
Radny Piotr Jetter- zapytał czego dotyczy zmiana w dziale 600 Transport i łączność? 
 
Skarbnik Gminy – poinformowała, że przenosimy kwotę 26.000 zł na utrzymanie przystanków. 
 
Radny Piotr Jetter- zapytał czy zwiększenie środków na drogi dotyczy wykonanych już dróg                    

czy nie? 
 
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że dotyczy to dróg już wykonanych i chcemy jeszcze do końca roku 

zapłacić wykonawcom. Dlatego też musimy przenieść środki na ten cel między paragrafami.  
 
Brak dalszej dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

zmian do budżetu na 2021r. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”,                                      
0 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/225/2021  z dnia 28 grudnia 2021 roku                            
w sprawie zmian do budżetu na 2021 rok. 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
2) 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – poprosił o wyjaśnienie zasadności podjęcia projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Skarbnik Gminy – poinformowała, iż w projekcie został uaktualniony załącznik Nr 1 wskutek 

przeniesień w budżecie między paragrafami. 
 
Brak dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/226/2021  z dnia 28 grudnia 2021 roku                      
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021-2029. 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
3)  
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – poprosił o przedstawienie treści projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia z Gminą Miastem 
Włocławek, Powiatem Włocławskim oraz gminami wchodzącymi w skład Miejskiego 
Obszaru Funkcjonalnego Włocławka. 

 
Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż uchwała dotyczy przyjęcia takiego obszaru. Nasza Gmina 

Fabianki tworzy powiat włocławski więc jesteśmy zainteresowani współpracą. Celem 
utworzenia takiego obszaru jest pozyskiwanie i wykorzystywanie środków w ramach 
funduszy europejskich. Podjęcie uchwały pozwoli na partycypowanie w pozyskiwaniu 
środków. 

 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała czy wiadomo jakie konkretnie będą to inwestycje? 
 
Kierownik Marciniak – poinformował, iż na chwilę obecną złożyliśmy wnioski do Urzędu 

Marszałkowskiego na takie projekty jak: montaż i wymianę oświetlenia, budowę ścieżek 
rowerowych oraz kanalizację w Szpetalu Górnym. Są one aktualnie weryfikowane                        
w Urzędzie Marszałkowskim.  

 
Wójt – wskutek powołania takiego obszaru będziemy mogli pozyskać dodatkowe środki                     

na realizację naszych inwestycji. Będzie to działało podobnie jak LGD do tej pory. Czy 
były OSI czy ZIP. Nie mamy jednak wpływu na podział środków. 

 
Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził, iż bardzo cieszy go ta uchwała. Dzięki niej będzie 

można zrobić wiele w takich miejscach jak np. ul. Dobrzyńska, która leży w gestii gminy 
jak i miasta Włocławek. Nasze gminy są za małe, aby czasami udźwignąć większe 
wydatki. 

 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – wskazał, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia 

woli. Nadmienił, iż osobiście widzimy dobrą współpracę z powiatem włocławskim                         
i warto takie działania popierać.  

 
Brak dalszej dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/227/2021  z dnia 28 grudnia 2021 roku                 
w sprawie wyrażenia woli utworzenia stowarzyszenia z Gminą Miastem Włocławek, 
Powiatem Włocławskim oraz gminami wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Włocławka.       (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
4)  
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – poprosił o wyjaśnienie zasadności podjęcia 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                   
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z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat i tryb ich pobierania. 

 
Kierownik GOPS – poinformowała, iż z uwagi na fakt, że uchwała została opublikowana               

w dniu 23 grudnia 2021 roku w Dzienniku Województwa Kujawsko – Pomorskiego 
Wydział nadzoru Wojewody wskazał nam zastrzeżenie co do podjętej uchwały w tej 
sprawie na poprzedniej sesji. Zastrzeżenia dotyczą zapisu w paragrafie 3 odnoście wejścia 
w życie zapisów uchwały po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym. Z uwagi na powyższe został przedłożony radzie do podjęcia projekt 
uchwały zmieniającej. 

 
Brak dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/228/2021  z dnia 28 grudnia 2021 roku 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                         
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i tryb ich 
pobierania.         (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
5) 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził dyskusję nad przedłożonym projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Fabianki. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy przyjęcia nowego regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków. Ady zmienić wysokość stawek za wodę i ścieki na terenie 
gminy należy przyjąć nowy regulamin, który wymaga pozytywnej opinii regulatora. 
Takim regulatorem jest zarząd PGW Wody Polskie. Nadmienił, iż w tej sprawie 
prowadzone są rozmowy z regulatorem. Projekt uchwały został przedłożony na sesję, 
gdyż dotarła do nas pozytywna opinia z PGW WP w Gdańsku.  

 
Brak dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/229/2021  z dnia 28 grudnia 2021 roku                
w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Fabianki.    (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
6)  
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził dyskusję nad przedłożonym projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2022 r. 
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Pełnomocnik GKRPA – stwierdził, iż jak co roku Rada Gminy zobowiązana jest do podjęcia 
takiego programu na kolejny rok. Z uwagi na powyższe został przedłożony na sesję 
projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Nadmienił, iż została podjęta nowa ustawa, 
która to nakłada na gminę obowiązek opracowania programu w zakresie uzależnień.                     
W najbliższym czasie zostanie przedłożony projekt uchwały w tej sprawie.  

 
Brak dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/230/2021  z dnia 28 grudnia 2021 roku w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkomanii na 2022. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad.4 
 
Sprawy różne: 
    
Radna Szczepańska Ewa – zapytała o projekt budżetu na 2022 rok. Nadmieniła, że na stronie 

internetowej nie ma a sołtysi nie dostali propozycji do zapoznania się z planowanymi 
inwestycjami. 

 
Wójt – poinformował, że w biuletynie informacji publicznej gminy Fabianki jest opublikowane 

zarządzenie z projektem budżetu na 2022 rok bowiem jest taki wymóg. Co do rozdania 
sołtysom projektu uchwały w tej sprawie to jego zdaniem zbędne jest aby otrzymali cały 
budżet, który jest obszerny. Sołtysów interesują zapewne jedynie planowane inwestycje 
w ramach funduszu sołeckiego i te z budżetu gminy. Zapytał, sołtysów czy chcą otrzymać 
skrócony załącznik inwestycyjny? 

 
Sołtysi poparli propozycję Wójta. Z uwagi na to zostanie im dostarczona w najbliższym 

czasie treść załącznika inwestycyjnego projektu budżetu gminy na 2022 rok. 
 
Wójt – nadmienił, iż przyszłoroczny budżet nastawiony jest na budowę i modernizację 

wodociągów oraz kanalizację. 
 
Radny Jetter Piotr – podziękował Wójtowi za wsparcie działań  związku lekkoatletyki               

w imieniu Prezesa Lekkoatletyki. 
 
Wójt – podziękował radnemu. 
 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał o kwotę 300.000 zł na kanalizację w budżecie. 

Poprosił o odpowiedź czy jest to przewidziane na przyszły rok 2022? 
 
Wójt – poinformował, iż dotyczy to przyszłego roku. Dodał, iż cieszy go, że radny dojrzał                 

do tego, że na ulicy dobrzyńskiej to nie przez Wójta nie został zrobiony kolektor 
ściekowy. 

 
 Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, że przy tej  inwestycji było za mało współpracy 

z miastem i to wiemy. Teraz dzięki miejskiemu Obszarowi Funkcjonalnemu uda się 
wspólnie zrealizować wspólne zadania. 

 
Brak dalszej dyskusji w sprawach różnych.  
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Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – odczytał treść pisma Parafii Chełmica Duża 

skierowanego do Rady Gminy Fabianki z życzeniami z okazji Świąt Bożego Narodzenia 
oraz  pomyślności na kolejny rok 2022.  

 
 
Ad.5 
 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – podziękował wszystkim za przybycie na obrady 

i zakończył posiedzenie XXII sesji Rady Gminy Fabianki w dniu 28 grudnia 2021 roku.  
 
 
 
Protokołowała:      Wiceprzewodniczący RG  
 
podinsp. Anna Wodzyńska      Artur Stroiński 
 
 


